
Protokół nr XXVII/20 

z  27 listopada 2020 r. 

Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego 

 

od godz. 10:00 do godz. 13:30 

W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Andrzej Dutkiewicz  

3. Tomasz Filipowski  

4. Hanna Iwaniuk  

5. Marcin Łabędzki  

6. Paweł Mataśka  

7. Dawid Mazurkiewicz 

8. Ewa Mielczarek-Sójka  

9. Krzysztof Nowak  

10. Joanna Pawłowska  

11. Zbigniew Piotrowski 

12. Tomasz Półgrabia  

13. Wojciech Rychlik  

14. Romuald Solarek  

15. Stanisław Szuster  

16. Piotr Warchlewski  

17. Grzegorz Włodarczyk  

18. Jadwiga Ziółkowska  

19. Tomasz Ziółkowski  

Nieobecny:  



Hanna Iwaniuk, 

Romuald Solarek, 

Stanisław Szuster. 

 

Punkt 1 

Otwarcie XXVII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

 

 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Piotr Warchlewski, stwierdził kworum. 

Wszystkie podjęte uchwały będą prawomocne.  

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski, zapytał czy są uwagi do porządku obrad.  

Uwag nie wniesiono.  

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Zbigniew Piotrowski, 



Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Tomasz Ziółkowski  

BRAK GŁOSU (1) 

Krzysztof Nowak  

NIEOBECNI (5) 

Hanna Iwaniuk , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Jadwiga 

Ziółkowska  

 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad.  

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XXVI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXVI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski , 

Grzegorz Włodarczyk , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Mazurkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Jadwiga Ziółkowska  

NIEOBECNI (3) 



Hanna Iwaniuk , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  

 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół z XXVI sesji.  

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący rady powiatu Piotr Warchlewski do komisji uchwał zaproponował: 

1/ Katarzynę Chwiałkowską,  

2/ Tomasza Ziółkowskiego,  

3/ Andrzeja Dutkiewicza. 

W/w Radni wyrazili zgodę.  

 

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, 

Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, 

Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (1) 

Tomasz Filipowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



Andrzej Dutkiewicz  

BRAK GŁOSU (1) 

Jadwiga Ziółkowska  

NIEOBECNI (3) 

Hanna Iwaniuk , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  

 

Skład komisji uchwał: 

1/ Katarzyna Chwiałkowska - przewodnicząca 

2/ Tomasz Ziółkowski - członek, 

3/ Andrzej Dutkiewicz - członek. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy oraz dyżurów 

nocnych aptek ogólnodostępnych w 2021 roku, funkcjonujących na terenie powiatu 

zduńskowolskiego. 

 

Przewodniczący komisji przedstawili informacje na temat opinii komisji. Opinie 

komisji pozytywne.  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Chwiałkowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy oraz dyżurów 

nocnych aptek ogólnodostępnych w 2021 roku, funkcjonujących na terenie powiatu 

zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski , 

Grzegorz Włodarczyk , Tomasz Ziółkowski  

BRAK GŁOSU (2) 

Joanna Pawłowska , Jadwiga Ziółkowska  

NIEOBECNI (3) 

Hanna Iwaniuk , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  

 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXVII/64/20 w sprawie ustalenia harmonogramu 

godzin pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2021 roku, 

funkcjonujących na terenie powiatu zduńskowolskiego.  

 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Powiatu 

Zduńskowolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021. 

 

Przewodniczący komisji przedstawili informacje na temat opinii komisji. Opinie 

komisji pozytywne.  

Radny Dawid Mazurkiewicz zapytał do konkretnie jakich podmiotów został wysłany 

projekt celem konsultacji. Jakie były odpowiedzi stowarzyszeń lub innych podmiotów 

związane z tym planem. Czy wystąpiono do tych podmiotów z którymi np. była 

organizowana rekonstrukcja Beleń. Odpowiedź może być udzielona na piśmie.  

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Chwiałkowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 



Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Powiatu 

Zduńskowolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew 

Piotrowski, Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska  

NIEOBECNI (3) 

Hanna Iwaniuk , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  

 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXVII/65/20 w sprawie przyjęcia Programu 

Współpracy Powiatu Zduńskowolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021.  

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/64/11 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 30 września 2011r. w sprawie przyjęcia zaktualizowanego 

Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2007-2020. 

Przewodniczący komisji przedstawili informacje na temat opinii komisji. Opinie 

komisji pozytywne.  

Radny Dawid Mazurkiewicz odniósł się do sprawozdania przewodniczącego komisji 

WPI. Zarzucił, że sprawozdanie jest nieprecyzyjne, brak bowiem wyników z 



ostatniego głosowania nad wieloletnim planem inwestycyjnym. Chce by to zostało w 

tym sprawozdaniu zapisane. Poprosił by przewodniczący komisji powiedział, jak 

głosowali członkowie komisji, gdyż nie ma jednoznacznego stanowiska w 

sprawozdaniu.  Plan ujmuje część rzeczy, wątpliwe jest kiedy zostaną one 

wykonane, w jaki sposób, niektóre pozycje są absolutnie niezrozumiałe i nie do 

przyjęcia. Wstrzyma się od głosowania.  

Marcin Łabędzki przewodniczący komisji WPI poinformował, że pan Dawid 

Mazurkiewicz był obecny jedynie na ostatnim posiedzeniu komisji, pomimo że było 7 

posiedzeń i była możliwość przedyskutowania, interpretowania, wnioskowania                     

i wnoszenia uwag. W chwili obecnej nie jest w stanie przedstawić żadnej informacji, 

gdyż nie jest w posiadaniu protokołu z ostatniego posiedzenia.   Sprawozdania nie 

uzupełni, gdyż jest to zamieszczone w protokole. Protokół jest do wglądu. Panu 

Mazurkiewiczowi trudno jest dziś zagłosować skoro nie brał udziału w pracy komisji. 

Został wypracowany pewien kompromis. Wcześniej odbyły się spotkania z włodarzami 

gmin. Z racji ograniczonego czasu i środków finansowych powiatu, była prośba                             

o wyznaczenie inwestycji z punktu widzenia danego samorządu jak najbardziej 

niezbędnego na ich terenie, których właścicielem jest powiat. Komisja przyjęła takie 

kryteria jak: czy została sporządzona dokumentacja, czy projekt jest w trakcie 

realizacji,  czy to jest kontynuacja czy nowe zadanie. Na tej podstawie była oceniana 

dana inwestycja. Pojawiły się wątpliwości do inwestycji, które mają nikłe szanse na 

uzyskanie jakiegokolwiek dofinansowania. W toku pracy zostało ustalone, że zostaną 

przyjęte dwa kryteria tj. inwestycje duże oraz inwestycje ważne z punktu widzenia 

społeczeństwa ale mające nikłe szanse na dofinansowanie. Gminy miały wyznaczyć 

po trzy drogi,  które są w stanie dofinansować z środków własnych.  Na wspólnym 

posiedzeniu został wypracowany pewien kompromis. Każda propozycja była 

omówiona, każdy miał prawo wyrazić swój głos w głosowaniu. Ponieważ do zawartych 

pozycji zarząd powiatu miał dużo uwag i powstały dwa dokumenty, program nie został 

przyjęty. Wobec powyższego została powołana ponownie komisja, w tym samym 

składzie tj. Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka, Joanna Pawłowska, Krzysztof 

Nowak i Marcin Łabędzki. Wszyscy członkowie komisji spotkali się na pierwszym 

posiedzeniu celem omówienia wątpliwości. Jest to zawarte w protokole. W protokole 

zostało również zapisane, że następne posiedzenie odbędzie się z udziałem członków 

zarządu. Na spotkaniu omówiono punkt po punkcie. Było głosowanie punkt po punkcie 



nad tymi propozycjami.  Jako jedyna, zdanie odrębne zgłosiła pani Pawłowska- tj. 

przyjęcia harmonogramu w datach realizacji inwestycji w pkt. 10. 16,17 

zaproponowanego przez zarząd powiatu. W głosowaniu nie uzyskała aprobaty. 

Zostało to zapisane w protokole. Wszystkie protokoły są do wglądu. Może załączyć 

ostatni protokół ale wtedy powinny zostać załączone wszystkie protokoły by było 

wiadomo jak kto głosował i o co wnioskował. Opracowany dokument nie jest połączony 

z WPF ani z budżetem. Na pierwszym posiedzeniu pani skarbnik poinformowała, że 

jest możliwość zainwestowania maksymalnie do 10 milionów złotych. Inwestycje, które 

są zapisane w WPF i  już mają dokumentację wyczerpują tą kwotę. Komisja miała za 

zadanie przedstawić nowe propozycje. Komisja miała także za zadanie dokonać 

konsultacji z innymi samorządami. Mając świadomość, że katalog potrzeb nie zostanie 

wyczerpany a wysokość środków nie pozwoli na zaspokojenie wszystkich oczekiwań 

został przyjęty pewien kompromis i był on wyrażany w głosowaniu. Każdy z członków 

miał jeden głos. Wypracowany dokument został przedłożony na zarząd. Zarząd wniósł 

uwagi co do możliwości funkcjonowania tego programu. 7 inwestycji zostało 

zgłoszonych do rządowego funduszu  inwestycji lokalnych a dokument jeszcze nie 

zawierał tych informacji i nie było to uwzględniane w przedstawionych dokumentach w 

związku z czym wnioskował o przyjęcie tych zmian zgodnie ze złożonymi wnioskami. 

Komisja spełniła oczekiwania zarządu. Wnioski są w rozpatrywaniu. Na ostatnim 

spotkaniu odbyły się  głosowania do uwag zarządu. Załączenie jednego protokołu z 7 

lub 21 całego materiału nie będzie informacją wiarygodną. Załączone sprawozdanie to 

sprawozdanie z przebiegu komisji a nie z samej pracy, bo to jest zapisane w 

protokołach. Ostatni protokół nie został zatwierdzony, gdyż nie odbyło się ostateczne 

spotkanie.  

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że miał uwagi do pracy komisji, za każdym 

razem on i pan Nowak byli przegłosowywani. Jeżeli chodzi o sprawozdanie, odnosi się 

do tylko tego materiału a nie żadnych innych. W sprawozdaniu jest napisane, że projekt 

„został przyjęty jednogłośnie”. W sprawozdaniu nie wspomina się o ostatnim 

głosowaniu.  

Radny Zbigniew Piotrowski poinformował, że plan jest mało realny. Zapytał czy blok 

operacyjny to odrębna jednostka względem pozycji rozbudowa szpitala. Jak widać 



finansowanie szpitala to większość środków zewnętrznych, na poziomie 83 %. Co 

jest zaplanowane na rok 2021 i w jakim konkursie powiat zamierza wystartować.  

Radny Marcin Łabędzki – przewodniczący komisji WPI, poinformował, że komisja 

pracowała na dokumencie już istniejącym, obowiązującym do 2020 r. Przy ocenie 

realizacji możliwości tej inwestycji było brane pod uwagę to, że wniosek jest złożony 

do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego - Program 

operacyjny, infrastruktura i środowisko. Jest na liście rezerwowej. Faktycznie są nikłe 

szanse na realizację tego zadania. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości realizacji 

zadania w zaproponowanym zakresie. Również są nikłe szanse na pozyskanie 

dofinansowania na jego realizację. Dlatego jest zapis drugi, który mówi o rozbudowie 

sali operacyjnej jako zadanie niezbędne do funkcjonowania szpitala.  Gdyby jednak 

okazało się, że w przyszłym roku budżetowym lista rezerwowa będzie realizowana i 

będą środki inwestycyjne oraz wpłynie propozycja ze strony Zarządu Województwa, 

że jest możliwość realizowania tego projektu, to byłby on wpisany w tym dokumencie. 

W projekcie budżetu i WPF nie ma zaplanowanych środków na realizację tej 

inwestycji w roku 2021, gdyż nie ma informacji czy powiat otrzyma dofinansowanie. A 

dofinansowanie powiat może otrzymać jedynie z głównego źródła.  

Radny Krzysztof Nowak nawiązał do pracy komisji, było wiele spotkań. Zarząd 

przedstawił aż 7 wniosków do rządowego programu dróg lokalnych.  Pan Starosta na 

komisji powiedział, że może być redukcja inwestycji z 7 do 3. Jak to się przełoży na 

realizację pozostałych inwestycji. Mając na uwadze niewielkie możliwości powiatu i 

wątpliwe pozyskanie środków, były głosy, w tym burmistrza Szadku by realizować 

inwestycje w oparciu o środki powiatu i gminy nawet gdyby nie było możliwości 

realizowania całych inwestycji. Był wniosek o drogę  od Lichawy do granic powiatu 

1km 100 m, drogę Piaski – Choszczewo, oraz drogę od Szadku w kierunku 

Przatowa, czy Choszczewo w kierunku Prusinowic. Chciałby, że gdyby okazało się, 

że środków nie będzie, dokonać newralgicznych napraw. Odnośnie szpitala powinien 

być realizowany, gdyż mieszkańcy z niego korzystają. Ma obawy czy WPI będzie 

realizowane chociażby z braku środków.   

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że samorządy mają ograniczone 

możliwości finansowe. Stąd należy się skupiać na pozyskiwaniu środków 

zewnętrznych. Odnośnie szpitala  są dwa warianty. Pierwszy zależny jest od 



pozyskania środków. Jest koniec perspektywy 14-20. Jeżeli RPO posiadałby środki i 

Zarząd Województwa chciałby przeznaczyć środki na służbę zdrowia,  to jest szansa 

by je pozyskać. Powiat jest gotowy, posiada pełną dokumentację.  Gdy to się nie uda, 

Zarząd Szpitala i Zarząd Powiatu stoją na stanowisku, że trzeba będzie zmienić 

koncepcję funkcjonowania szpitala. Corocznie są przeznaczane środki na prace w 

szpitalu. Chcąc utrzymać oddział chirurgii należy wybudować blok operacyjny, zgodny 

z obowiązującymi standardami. W ocenie fachowców w samej modernizacji nie wiele 

można z nim zrobić. Stąd propozycja jego budowy. W sierpniu br. został złożony 

wniosek do funduszu dróg samorządowych na przebudowę ul. Jodłowej w Zduńskiej 

Woli. We wrześniu br. został złożony wniosek do rządowego funduszu inwestycji 

lokalnych, tutaj zostało złożonych 6 wniosków pierwszy na dalszy ciąg ulicy Jodłowej, 

Staszica, Spółdzielczej, kolejny na przebudowę drogi Poręby, Piaski, Beleń, Strońsko, 

na terenie gminy Szadek wniosek II etap przebudowy drogi Choszczewo- Lichawa, 

dalej wniosek na budowę sali gimnastycznej w Karsznicach, piąty wniosek to wniosek 

na modernizację 3 piętra Zespołu Szkół Elektronicznych w Zduńskiej Woli,  wniosek 

szósty dotyczy szpitala na modernizację. Na razie nie ma wyników. Na portalu 

samorządowym, widział informację, że ponoć jest deklaracja strony rządowej, że 

będzie ogłoszony konkurs w terminie do 4 grudnia. Być może będą wyniki. Zgodnie z 

rozporządzeniem do rządowego funduszy inwestycji lokalnych można zgłaszać 

projekty których wartość kształtuje się od 50 do 5 mln zł i nie więcej niż 3 projekty.  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Chwiałkowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/64/11 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 30 września 2011r. w sprawie przyjęcia zaktualizowanego 

Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2007-2020.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki , Ewa Mielczarek-

Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski 

, Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Dutkiewicz , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Piotrowski 

NIEOBECNI (3) 

Hanna Iwaniuk , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXVII/66/20 w sprawie zmiany Uchwały Nr 

IX/64/11 Rady Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 30 września 2011r. w sprawie 

przyjęcia zaktualizowanego Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zduńskowolskiego na 

lata 2007-2020. 

 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/94/19 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK.23/20 

 

Przewodniczący komisji przedstawili informacje na temat opinii komisji. Opinie 

komisji pozytywne.  

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Chwiałkowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/94/19 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK.23/20.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , 

Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , 

Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Dutkiewicz , Dawid Mazurkiewicz, Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (3) 

Hanna Iwaniuk , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  

 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXVII/67/20 zmieniającą Uchwałę Nr XV/94/19 w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/95/19 w sprawie uchwalenia budżetu 

na rok 2020 – FK.24/20 

 

Przewodniczący komisji przedstawili informacje na temat opinii komisji. Opinie 

komisji pozytywne.  

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Chwiałkowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/95/19 w sprawie uchwalenia budżetu 

na rok 2020 – FK.24/20.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , 

Zbigniew Piotrowski, Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (3) 

Hanna Iwaniuk , Romuald Solarek , Stanisław Szuster  

 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXVII/68/20 zmieniającą Uchwałę Nr XV/95/19 w 

sprawie uchwalenia budżetu na rok 2020. 

 

Punkt 10 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik przestawił informację międzysesyjną.  

Na XXVI sesji Rada Powiatu podjęła 4 uchwały. Uchwały wykonywane są 

zgodnie z ich postanowieniami.  

Od ostatniej sesji odbyło się 5 posiedzeń Zarządu Powiatu. Przedmiotem obrad 

Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak  i wypracowanie 

spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady.  

d r o g i  

1. PZD Zduńska Wola ogłosił przetarg nieograniczony na:  

„Wykonywanie usług transportowo–sprzętowych w zakresie zimowego utrzymania 

dróg i ulic powiatowych na terenie miasta Zduńska Wola oraz gminy i miasta Szadek 

oraz dostawy materiałów sypkich dla potrzeb wykonywania usług transportowo–



sprzętowych w zakresie zimowego utrzymania dróg i ulic powiatowych na terenie 

gminy Zduńska Wola oraz gminy Zapolice przez Powiatowy Zarząd Dróg w Zduńskiej 

Woli” 

Zamówienie podzielone jest na 3 części i po przeprowadzeniu przetargu:  

W części I pn. „Wykonywanie usług transportowo–sprzętowych                              w 

zakresie zimowego utrzymania dróg i ulic powiatowych na terenie miasta Zduńska 

Wola” 

Wybrano ofertę nr 3 złożoną przez: Zakład Usług Komunalnych S.C. Barbara Pabich 

Jarosław Pabich, ul. Spacerowa 72/64, 98-220 Zduńska Wola 

W części II pn. „Wykonywanie usług transportowo–sprzętowych                                                         

w zakresie zimowego utrzymania dróg i ulic powiatowych na terenie gminy i miasta 

Szadek” 

Wybrano ofertę nr 2 złożoną przez: Spółdzielnia Kółek Rolniczych                                                                    

w Szadku, Starostwo Szadek 13B, 98-240 Szadek 

W części III pn. „Dostawa materiałów sypkich dla potrzeb wykonywania usług 

transportowo –sprzętowych w zakresie zimowego utrzymania dróg i ulic powiatowych 

na terenie gminy Zduńska Wola oraz gminy Zapolice przez Powiatowy Zarząd Dróg 

w Zduńskiej Woli” 

Wybrano ofertę nr 3 złożona przez: Zakład Usług Komunalnych S.C. Barbara Pabich 

Jarosław Pabich, ul. Spacerowa 72/64, 98-220 Zduńska Wola 

Wszystkie umowy już zostały podpisane i pod względem formalnym udzielenie 

zamówienia jest zakończone. 

Uwagi dotyczące I i II części zamówienia: 

1) Wykonawca realizujący usługę będącą przedmiotem zamówienia nie może 

obciążyć Zamawiającego kosztami przekraczającymi narzucone maksymalne 

zobowiązanie Zamawiającego dla poszczególnych części – zgodnie z zapisem w 

projekcie umowy. 

2) Wykonywanie usługi zimowego utrzymania dróg następować będzie tylko na 

indywidualne zlecenie Zamawiającego (pisemnie lub telefonicznie), na wszystkich 

ulicach i drogach pozamiejskich i będzie rozliczane będzie wg cen jednostkowych 

(praca sprzętu, zużycie materiału).  

3) Zamawiający, w przypadku zlecenia usługi oczekuje jej realizacji zgodnie ze 



standardami opisanymi w Zarządzeniu Nr 21/2016 Dyrektora Powiatowego 

Zarządu Dróg w Zduńskiej Woli z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie określenia 

standardów zimowego utrzymania ulic i dróg powiatowych na terenie powiatu 

zduńskowolskiego, a w  szczególności: 

⎯ standard III obejmować powinien jezdnię odśnieżoną na całej szerokości a 

śliskość zimową zlikwidowaną na skrzyżowaniach z drogami publicznymi o 

nawierzchni utwardzonej, skrzyżowaniach z liniami kolejowymi, odcinkach o 

pochyleniu >4% oraz innych miejscach ustalonych przez zarząd drogi, 

⎯ standard IV obejmować powinien jezdnie odśnieżoną na całej szerokości i 

posypaną na odcinkach decydujących o możliwości ruchu ustalonych przez 

zarząd drogi. 

4) Wykonawca jest również zobowiązany do odśnieżania i usuwania śliskości 

chodnika, ścieżki rowerowej i ciągu pieszo – rowerowego, znajdującego się w pasie 

drogi powiatowej, jeżeli nie przylegają one bezpośrednio do sąsiedniej 

nieruchomości, znajdującej się poza pasem drogowym. Miejsca te wskazane będą 

każdorazowo przez Zamawiającego. Zamawiający zastrzega sobie prawo 

regulowania natężenia prowadzonej akcji zimowego utrzymania dróg. 

5) Wykonawca obowiązany jest do udostępnienia na co najmniej                                                      

2 stanowiskach komputerowych Zamawiającego możliwości: 

- monitorowania położenia pojazdów realizujących przedmiot zamówienia (w 

oparciu o system pozycjonowania satelitarnego), 

- odczytu danych archiwalnych z trasy pojazdów  realizujących przedmiot 

zamówienia (w oparciu o system pozycjonowania satelitarnego) oraz ich 

przekazania zamawiającemu na nośnikach pamięci. 

Część  III 

Nazwa: Dostawa materiałów sypkich dla potrzeb wykonywania usług transportowo--

sprzętowych w zakresie zimowego utrzymania dróg i ulic powiatowych na terenie 

gminy Zduńska Wola oraz gminy Zapolice przez Powiatowy Zarząd Dróg w Zduńskiej 

Woli. 

Opis: 

Dostawa materiałów sypkich: mieszanka 4 % soli z piaskiem oraz sól drogowa 

pakowana  w big bagach, niezbędnych do wykonywania usługi odśnieżania i usuwania 



oblodzeń na terenie gminy Zduńska Wola  i gminy Zapolice przez pracowników 

Powiatowego Zarządu Dróg w Zduńskiej Woli.  

Zamawiający szacuje minimalne wielkości dostaw: mieszanki 4 % soli                                               

z piaskiem w ilości 650 ton (Mg) i soli drogowej 30 ton (Mg).  

Szacunek wartości zamówienia wygląda następująco : 

- kwota netto w zł:      462.037,04 

- kwota netto w euro: 108.223,14 

Część I:   kwota netto w zł: 259.259,26; kwota netto w euro: 60.726,41; 

Część II:  kwota netto w zł: 63.888,89; kwota netto w euro:  14.964,72; 

Część III: kwota netto w zł: 138.888,89; kwota netto w euro: 32.532,01. 

Koordynacja wykonywania usługi, przyjmowanie zgłoszeń od mieszkańców i 

wydawanie dyspozycji wyjazdów sprzętu prowadzone będzie przez pracowników 

administracyjnych Powiatowego Zarządu Dróg w Zduńskiej Woli.  

 

2. Pracownicy Powiatowego Zarządu Dróg wykonują wszystkie czynności związane z 

bieżącym utrzymaniem infrastruktury drogowej,  w tym w szczególności sprzątaniem 

opadających o tej porze roku liści.  

 

3. Trwają prace projektowe i budowlane na zadaniu „Adaptacja nieruchomości oraz 

pomieszczeń zajmowanych przez Powiatowy Zarząd Dróg w Zduńskiej Woli w 

miejscowości Wojsławice oraz Zduńska Wola, na potrzeby siedziby jednostki”. Prace 

obejmują przygotowanie wszelkiej dokumentacji technicznej niezbędnej dla zmiany 

sposobu wykorzystania nieruchomości w Wojsławicach, oraz prace ogólnobudowlane                            

i instalacyjne związane z zapewnieniem godziwych warunków sanitarnych 

pracownikom PZD Zduńska Wola.  

 

4. Zakup koparko – ładowarki. 

W rezultacie dokonania przez Zamawiającego wyboru oferty Wykonawcy w 

postępowaniu pozaustawowym w trybie negocjacji z wykonawcą, została zawarta 

umowa na zakup używanej koparko – ładowarki (VOLVO typ BL 70, rok produkcji: 

2003) z firmą Usługi Transportowo – Komunalne Beata Kamola z siedzibą Czechy 11, 

98-220 Zduńska Wola. Wartość umowy to 87.000,00 zł brutto. Dostawa sprzętu 

zaplanowana jest na koniec listopada. 

 



z a m ó w i e n i a    

 

1. W  dniu 18 listopada 2020r. został ogłoszony przetarg nieograniczony pn. „Budowa 

boiska przy Zespole Szkół Zawodowych nr 1 w Zduńskiej Woli”. Przedmiotem 

zamówienia jest budowa boiska piłkarskiego  o nawierzchni trawiastej na terenie 

Zespołu Szkół Zawodowych nr 1 w Zduńskiej Woli. Termin składania ofert został 

wyznaczony na dzień 07.12.2020r. do godz. 10:00. 

 

2. W  dniu 23 listopada 2020r. został ogłoszony przetarg nieograniczony pn.: 

„Zabezpieczenie sieci wodociągowej, teletechnicznej                                                                          

i elektroenergetycznej kolidującej z przebudową drogi powiatowej na odcinku 

Poręby – Piaski”. Przedmiotem zamówienia jest zabezpieczenie sieci 

wodociągowej, teletechnicznej i elektroenergetycznej krzyżujących się z 

zaprojektowanym zagospodarowaniem pasa drogowego określonym w 

dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej Nr 4908E na odcinku 

Poręby Piaski Etap I, II, III i IV. Termin składania ofert został wyznaczony na dzień 

08.12.2020r. do godz. 10:00. 

 

s p r a w y   s p o ł e c z n e 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zduńskiej Woli  

W okresie międzysesyjnym realizowało zadania statutowe.   

W ramach Projektu " Wsparcie dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej w okresie 

epidemii COVID - 19" Powiat Zduńskowolski otrzymał fundusze od Wojewody 

Łódzkiego w wysokości 346 010,00zł. Środki pochodzą z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w zakresie programu POWER oraz Ministerstwa Rodziny i Polityki 

Społecznej. Dofinansowanie zostało przeznaczone głównie na zakup sprzętu 

komputerowego dla dzieci i młodzieży, przebywających   

w instytucjonalnej i rodzinnej pieczy zastępczej i Domu Dziecka      

w Wojsławicach  oraz na zakup środków ochrony indywidualnej                                                               

i wyposażenia miejsc kwarantanny. W dniu 20 listopada 2020r., Wicestarosta 

Zduńskowolski Wojciech Rychlik wraz z Dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie Mariuszem Kubiakiem przekazali rodzinom zastępczym sprzęt komputerowy 

tj. laptopy i tablety. Laptopy mają służyć wsparciu procesu edukacji oraz 



wyrównywania szans dzieci i młodzieży znajdującej się pod opieką rodzin zastępczych 

oraz domów dziecka. Szczególnego znaczenia nabiera to podczas epidemii, gdy w 

procesie nauczania w szkołach angażuje się środki komunikowania się na odległość. 

Priorytetem było, aby wszystkie rodziny z pieczy zastępczej na terenie powiatu 

zduńskowolskiego oraz dzieci z Domu Dziecka w Wojsławicach doposażyć w 

niezbędny sprzęt. Pozostały sprzęt zostanie przekazany w ciągu kilku najbliższych dni. 

Dom Pomocy Społecznej w Przatówku 

W okresie międzysesyjnym realizował swoje zadania statutowe.  Pracownicy DPS w 

Przatówku od dnia 01.11.2020 r. pracują zgodnie z ustalonym harmonogramem czasu 

pracy, placówka od 13.11.2020 r. jest przygotowana na przyjęcie nowych 

mieszkańców. 

Dom Pomocy Społecznej w Zduńskiej Woli  

W okresie międzysesyjnym realizował swoje działania statutowe. 

Dom Dziecka im. św. M.M. Kolbego w Wojsławicach 

Placówka w okresie międzysesyjnym realizowała swoje zadania statutowe oraz 

realizowała naukę zdalną z wychowankami. 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Zduńskiej Woli,                                                                             

ul. Dąbrowskiego 15. Organizacja zajęć z uczestnikami według harmonogramu 

opracowanego zgodnie z Rekomendacjami dotyczącymi działalności placówek pobytu 

dziennego wydanymi przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, 

Ministerstwo Zdrowia i Państwową Inspekcję Sanitarną.     

09-10.11.2020 r. zgodnie z zaleceniami Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej w Łasku pracownicy Ośrodka poddali się dobrowolnej kwarantannie 

ze względu na kontakt z jednym z pracowników   z pozytywnym wynikiem na COVID-

19. 

12-18.11.2020 – zajęcia nie były realizowane ze względu na odmowę uczestników w 

obawie przed zakażeniem. 

Od 19.11.2020 r. - wznowienie zajęć z uczestnikami według harmonogramu 

opracowanego zgodnie z Rekomendacjami dotyczącymi działalności placówek pobytu 

dziennego wydanymi przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, 

Ministerstwo Zdrowia i Państwową Inspekcję Sanitarną.     

Środowiskowy dom Samopomocy w Przatówku 

W okresie międzysesyjnym realizował swoje zadania statutowe w trybie pracy zdalnej. 

Placówka od dnia 01.12.2020 r. wznawia swoją działalność. 



Środowiskowy dom Samopomocy w Zduńskiej Woli, ul. Łaska 59 

W okresie międzysesyjnym realizował swoje zadania statutowe w trybie pracy zdalnej 

w związku z otrzymanymi dwoma pozytywnymi wynikami testów na COVID-19, na 

dzień dzisiejszy Środowiskowy Dom Samopomocy ul. Łaska 59 otrzymał polecenie 

pracy zdalnej do 04.12.2020 r.  

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli  

Do odwołania można składać wnioski w ramach tarczy antykryzysowej COVID-19 

przyznawanej na podstawie ustawy z dnia 31 marca 2020 r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz 

niektórych ustaw.  

Wnioski można składać w wersji elektronicznej poprzez platformę praca.gov.pl lub e- 

PUAP (opatrzone podpisem kwalifikowanym lub profilem zaufanym), w wersji 

papierowej wysłanej pocztą lub poprzez skrzynkę umieszczoną w urzędzie. 

1) Udzielenie pożyczki na pokrycie kosztów prowadzenia działalności 

gospodarczej mikroprzedsiębiorcy  przyznawanej na podstawie art. 15zzd ustawy¹ 

w okresie od 01.04.2020 r.  do 23.11.2020 r. wpłynęło 3599 wniosków, a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła  16 743 594,87 zł. 

2)  Udzielenie pożyczki na pokrycie bieżących kosztów prowadzenia 

działalności gospodarczej/statutowej organizacji pozarządowej na 

podstawie art. 15 zzda ustawy¹ 

    -  w okresie od 24.06.2020r do 23.11.2020r wpłynęło 29 wniosków a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła 64 732,10 zł 

3) Dofinansowania części kosztów wynagrodzeń pracowników oraz należnych od 

tych wynagrodzeń składek na ubezpieczenia społeczne dla mikroprzedsiębiorców, 

małych i średnich przedsiębiorców, przyznanego na podstawie art. 15 zzb ustawy 1  

- w okresie od 01.04.2020 r.  do 23.11.2020 r. wpłynęły 374 wnioski, a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła 7 102 889,32 zł. 

4) Dofinansowania części kosztów prowadzenia działalności gospodarczej dla 

przedsiębiorcy będącego osobą fizyczną niezatrudniającego pracownika przyznanego 

na podstawie art. 15 zzc ustawy 1  



- w okresie od 01.04.2020 r. do 23.11.2020 r. wpłynęło 831 wniosków, a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła 3 854 032,00 zł. 

5) Dofinansowania części kosztów wynagrodzeń pracowników oraz należnych od 

nich składek na ubezpieczenia społeczne dla organizacji pozarządowych lub 

podmiotów, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie, przyznanego na podstawie art. 15 zze oraz art. 15 zze² ustawy 1  

- w okresie od 01.04.2020 r. do 23.11.2020 r. wpłynęło 13 wniosków, a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła  87 277,59 zł. 

PODSUMOWANIE: 

Na dzień 23.11.2020 r.  łącznie wartość wsparcia w ramach Tarczy Antykryzysowej 

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli udzielił w kwocie   27 852 525,88  zł. 

W dniach 09.11.2020 r. – 13.11.2020 r. Powiatowy Urząd Pracy                                                             

w Zduńskiej Woli  w ramach inicjatywy sieci Europejskich Publicznych Służb 

Zatrudnienia pn. "Europejskie Dni Pracodawców 2020" udzielał lokalnym 

pracodawcom informacji (telefonicznie, e-mail) na temat usług i instrumentów rynku 

pracy oraz zasad zatrudniania cudzoziemców w Polsce.  

Informacja o stanie bezrobocia w powiecie zduńskowolskim 

W 2020r. liczba bezrobotnych zarejestrowanych kształtowała się następująco: 

- w miesiącu styczniu 2020- zarejestrowało się 310 osób, 

- w miesiącu lutym  2020- zarejestrowało się 233 osoby, 

- w miesiącu marcu 2020- zarejestrowało się 188 osób, 

- w miesiącu kwietniu 2020 – zarejestrowało się 167 osób, (w tym 167 

elektronicznie) 

- w miesiącu maju 2020 – zarejestrowało się 203 osoby (w tym 138 

elektronicznie) 

- w miesiącu czerwcu 2020 – zarejestrowało się 198 osób (w tym 126 

3elektronicznie) 

- w miesiącu lipcu 2020 – zarejestrowało się 194 osoby (w tym 131 

elektronicznie) 



- w miesiącu sierpniu 2020 – zarejestrowało się 177 osób (w tym 120 

elektronicznie) 

- w miesiącu wrześniu 2020 – zarejestrowało się 259 osób (w tym 176 

elektronicznie) 

- w miesiącu październiku 2020 - zarejestrowało się 163 osoby (w tym 137 

elektronicznie) 

W okresie od 01.11.2020 r. do 23.11.2020 r zarejestrowały się 124 osoby (w tym 118 

elektronicznie). 

 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy Sp. z o.o. 

Zgodnie z decyzją Wojewody Łódzkiego z dnia 9 października 2020 roku zmienioną 

decyzją z dnia 16 października Zduńskowolski Szpital Powiatowy w okresie od 21 

października 2020 r. do odwołania realizuje świadczenia opieki zdrowotnej  w związku 

z zapobieganiem przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19. 

Wojewoda polecił Szpitalowi od dnia 10 listopada br. do odwołania realizację 

świadczeń opieki zdrowotnej w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 

zwalczaniem COVID-19 poprzez zapewnienie w podmiocie leczniczym 69 lóżek 

obserwacyjno-zakaźnych dla pacjentów z podejrzeniem lub potwierdzonym 

zakażeniem. 

Wykorzystanie łóżek na dzień 24 listopada br. 

Oddział wewnętrzny - 26 wykorzystanych na 41 

Oddział chirurgii - 12  wykorzystanych na 13 

Oddział ginekologii - 4  wykorzystane na 15 

na zakończenie Wicestarosta poinformował, że:  

- 11.11.2020   uczestniczył w obchodach 11 Listopada Narodowe Święto 

Niepodległości – msza święta w bazylice mniejsze i  złożenie kwiatów pod pomnikiem 

Józefa Piłsudskiego. 20.11.2020 miało miejsce przekazanie sprzętu komputerowego 

laptopy i tablety.  

- Dzieci z Powiatowego Domu Dziecka w Wojsławicach i wszystkie rodziny z pieczy 

zastępczej na terenie powiatu zduńskowolskiego otrzymały laptopy i tablety, sprzęt 

niezbędny do nauki zdalnej w czasach pandemii. 

Sprzęt został zakupiony w ramach projektu " Wsparcie dzieci umieszczonych w pieczy 

zastępczej w okresie epidemii COVID - 19". 



 

Punkt 11 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny Tomasz Filipowski poinformował, że wiosną składał interpelację w sprawie 

wykonania zakrętów w miejscowości Szadkowice, droga Szadek – Zduńska Wola. 

Jest to bardzo niebezpieczny kawałek. Były wypadki śmiertelne. Na komisji Pan 

dyrektor Pacelt poinformował, że nie będzie to wykonane, chociaż na piśmie pani 

starosta poinformowała, że zostanie ten zakręt zrobiony w kostce granitowej.  Nie 

rozumie dlaczego bezpieczeństwo mieszkańców nie jest priorytetem.  

 

Radny Andrzej Dutkiewicz zapytał czy została przeprowadzona procedura sprawy, 

którą poruszał na ostatniej sesji, czyli wyjaśnienie kto podał nieprawdę na komisji, 

która miała zajmować się sprawą dodatków dla nauczycieli w szkołach specjalnych. 

Słowo przeciwko słowu. Pani radna Mielczarek- Sójka przeciwko pani dyrektor 

Zespołu Szkół Specjalnych. Jakie postępowanie toczy się w tej sprawie.  

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poinformował, że w tej sprawie wystosował 

pismo do pana radnego, rozmawiał z przewodniczącą komisji, która badała sprawę 

tej skargi. Sądzi, iż przy najbliższym spotkaniu komisja zajmie stanowisko w tej 

sprawie, wyjaśni czy ta wypowiedź miała wpływ na decyzję radnych przy 

rozpatrywaniu tej skargi. 

Radna Ewa Mielczarek – Sójka poinformowała, że nie jest to słowo przeciwko słowu, 

ale słowo przeciwko dokumentom. To co powiedziała pani dyrektor na komisji 

wyczytała z protokołu komisji.  

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poprosił panią przewodniczącą by komisja 

przy najbliższym spotkaniu zajęła stanowisko w tym przedmiocie.  

Piotr Pacelt Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg poinformował, że deklaracja 

faktycznie miała miejsce na początku roku. Rok 2020 był rokiem trudnym dla 

samorządów. Nie może zgodzić się z informacją, że nie dba się o bezpieczeństwo. 

21 tys. zł na przedłużenie drogi Choszczewo-Lichawa - został tam przebudowany 



poza zadaniem łuk drogi, zapadnięty przepust na odcinku Lichawa – Kwiatkowice 

kolejne 19 tys. zł. , wyniesione przejście dla pieszych 22. 189 tyś. zł – są to wydatki w 

gminie Szadek. Kolejne 10 tyś. PZD wydatkuje na  remont ul. Stodolniana- Glinianki. 

Wszystkie te wydatki poprawiają bezpieczeństwo. Zarząd podejmie decyzję co w tym 

temacie. 

Punkt 12 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

Radna Joanna Pawłowska nawiązała do złożonego wniosku w sprawie „zwołania 

sesji nadzwyczajnej, jeśli to możliwe, celem zajęcia przez Radę Powiatu 

Zduńskowolskiego stanowiska ws. wypłacania nauczycielom pracującym  z uczniami 

z niepełnosprawnościami dodatku za warunki pracy. Jeśli nie będzie to możliwie, to 

wnoszę o wprowadzenie takiego punktu pod obrady najbliższej sesji”. Radna 

poinformowała, że otrzymała odpowiedź od Zarządu Powiatu. Przytoczyła kilka 

cytatów z pisma. Poprosiła przewodniczącego o odpowiedź. Jeżeli odpowiedź będzie 

negatywna spróbuje podjąć inne czynności by rada mogła zająć takie stanowisko. Po 

uzyskaniu odpowiedzi od pana przewodniczącego zapyta radnych czy zechcą podjąć 

takie stanowisko na grudniowej sesji. Radna zwróciła uwagę, że postulowała o 

stanowisko czyli punkt widzenia lub sposób pojmowania sprawy. Z pisma zrozumiała, 

że Zarząd Powiatu nie widzi potrzeby podejmowania takiego stanowiska. Poprosiła 

również pana przewodniczącego o wprowadzenie takiego punktu. Do tej pory nie 

otrzymała odpowiedzi pisemnej.  

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poinformował, że odpowie pisemnie na 

wniosek. Na Komisji Ogólnospołecznej zapytał czy ktoś posiada wiedzę czy 

nauczyciele podjęli próbę rozwiązania tego problemu przez sąd. Uzyskał informację, 

że wniosek do sądu wpłynął. Także odbędzie się sprawa sądowa. Będzie wiadomo kto 

ma rację. Ani jedna ani druga strona nie traktują się jako wrogów. Być może właściwym 

było by podjęcie uchwały wzywającej Pana Ministra do zajęcia jednoznacznego 

stanowiska.  

Radna Joanna Pawłowska poinformowała, że to właśnie Komisja Skarg                                         

w uzasadnieniu zaproponowała, by wystąpić do Ministerstwa Oświaty, Edukacji                               



i Szkolnictwa o doprecyzowanie zapisów. Komisja zauważyła, że nie ma precyzyjnego 

stanowiska. Stanowisko to punkt widzenia chociaż nie ma wiążącej mocy.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że 18 listopada br. wystąpił do Pana 

Ministra o zajęcie stanowiska w tym przedmiocie.  

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że jest po rozmowie z Panią Prezes 

Sobocińską – sprawa wygląda tak, że jeszcze w tym momencie nauczyciele nie złożyli 

do sądu tej skargi. Zamierzają to zrobić. Toczą się sprawy proceduralne.  Liczą na 

rozwiązanie tej sprawy, by żadna ze stron nie ponosiła kosztów. Wcześniej posiadał 

różne informacje na ten temat. 

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poinformował, że właśnie taką informację 

uzyskał od pana Mazurkiewicza na komisji. Tutaj także nie została powiedziana 

prawda. Być może ta wypowiedź też została udokumentowana.  

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że koryguje swoją wypowiedź z 

poniedziałku.  

 

Przewodniczący rady Piotr Warchalewski stwierdził, że jest wywierany nacisk na panią 

dyrektor o wypłacenie dodatków ale konsekwencję poniesie tylko ona gdyby okazało 

się, że decyzja była zła. Jednym organem, który w sposób bezpieczny chroni panią 

dyrektor i nauczycieli jest sąd lub interpretacja przepisów.   

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że nie naciska na panią dyrektor a tylko 

ubolewa, że zbyt późno zostało wystosowane pismo do ministerstwa. Powinno to mieć 

miejsce w terminie kiedy było wystąpienie do radców w celu wyjaśnienia wszystkich 

wątpliwości. Na ten moment jest pół roku spóźnienia.  

 

Radna Jadwiga Ziółkowska poinformowała, że również ubolewa że tworzone prawo 

jest niejednoznaczne, pozostawia furtkę a dyrektor musi podejmować decyzje 

niezgodne z jego własnym sumieniem. Nawet przeciwko nauczycielowi bo obowiązuje 

go dyscyplina. Gdyby przepisy były jednoznaczne na pewno nauczyciele mieliby te 

dodatki wypłacone.  



Radny Zbigniew Piotrowski stwierdził, że dyskusja jest niepotrzebna. Stoi na 

stanowisku, że dodatki należy nauczycielom wypłacić. Jest tutaj zaprzeczanie idei 

samorządności. Są tu głosy by odebrać samorządom samorządność. Należy podjąć 

decyzję, że dodatki należy wypłacić. Niech ministerstwo powiat oskarży, że zrobił źle.  

Zawnioskował by skierować do zarządu wniosek o wypłacenie dodatków.  

Przewodniczący Piotr Warchalewski poprosił by takie sformułowania były formułowane 

na piśmie.  

Radny Krzysztof Nowak poinformował, że popiera stanowisko radnego Zbigniewa 

Piotrowskiego. Podejmując głosowanie nad skargą głosował za wypłaceniem 

dodatków dla nauczycieli.  Należy konkretnie się wypowiedzieć czy jest się za 

wypłatą czy nie.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik zaapelował by poczekać jak Minister Edukacji 

wypowie się w tym temacie. Środki są zabezpieczone w budżecie w dziale 801 – 

edukacja.  

 

Punkt 13 

Sprawy różne. 

 

Radna Ewa Mielczarek – Sójka złożyła podziękowania na ręce prezesa szpitala dla 

doktora Dariusza Zawady i jego zespołu. Radna podjęła temat wypłacania dodatków 

dla nauczycieli. Poinformowała, że wystąpiła do pana starosty  z wnioskiem o zmianę 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki obliczania                           

i wypłacania wynagrodzenia dodatków do wynagrodzenia zasadniczego – dopisanie 

w odpowiednich miejscach nauczania zdalnego. Pisząc wniosek nie miała wiedzy, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa udzieliła odpowiedzi na wniosek prezes Związku 

Nauczycielstwa Polskiego Pani Sobocińskiej.  Między innymi starosta powołuje się 

na opinię radcy prawnego starostwa „wskazany dodatek za warunki pracy związany 

jest przede wszystkim z wykonywaniem pracy w placówce w bezpośrednim kontakcie 

z uczniem”. Przyjęcie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego przedmiotowego 



rozwiązania mogłoby stanowić wykroczenie poza upoważnienie ustawowe, co w 

konsekwencji skutkowałby wszczęciem postępowania nadzorczego przez nadzór 

prawny Wojewody oraz możliwością stwierdzenia nieważności uchwały. Radna nie 

zgadza się z tym, że byłoby to wykroczenie pozaustawowe, chociażby mając na 

uwadze to co  napisała Regionalna Izba Obrachunkowa. Nawiązała do odpowiedzi 

na pismo Pani Pawłowskiej, ona otrzymała inną odpowiedz, a mianowicie pan 

starosta poinformował, że wystąpił do Ministra Edukacji a gdy to stanowisko otrzyma, 

sprawa zostanie przedłożona zarządowi celem podjęcia decyzji odnośnie wypłaty. To 

kto podejmuje decyzję zarząd czy pani dyrektor. W regulaminie jest napisane, że to 

dyrektor podejmuje decyzję w sprawie wypłacania dodatków za warunki pracy. Mimo, 

że nauczyciele spełniają warunki to Pani dyrektor nie widzi podstawy do wypłaty 

dodatków, gdyż obawia się dyscypliny finansowej. Komisja zajmująca się skargą nie 

doprecyzowała co pani dyrektor ma na myśli mówiąc o dyscyplinie finansów, jakie 

przepisy złamie. Wystąpiła do pani dyrektor na piśmie. Otrzymała odpowiedź, że było 

by to nie niezgodne z prawem wykorzystanie dotacji. Nie istnieje przepis prawa 

materialnego, który stanowi podstawę  do  jego wypłaty. Pani Sobocińska jako osoba 

prywatna wystąpiła do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Otrzymała odpowiedź, że 

osoby fizyczne nie są podmiotami uprawnionymi do występowania do Izby o 

udzielenie wyjaśnień, mając jednak na uwadze wagę problemu, RIO podziela 

stanowisko prezentowane przez Ministerstwo Edukacji Narodowej  wyrażone  w 

piśmie z 8 maja 2020 r. Czyli jest stanowisko ministra w tej sprawie. Dalej jest 

napisane, że dodatek za warunki pracy należny jest wyłącznie za pracę w 

określonych warunkach, wymienionych w § 8 i 9 rozporządzania MEN. Ten składnik 

przysługuje, gdy nauczyciel taką pracę wykona. Czy nauczyciele pracując zdalnie nie 

wykonują pracy. Czy dziś na sesji pracując zdalnie radni nie wykonują swojej pracy. 

W ocenie Izby fakt prowadzenia przez nauczycieli zajęć w formie zdalnej nie ma 

wpływu na przysługiwanie dodatku za warunki pracy. Istotne dla sprawy jest bowiem 

spełnienie warunków określonych w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej i 

Sportu w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego. Na 

koniec jest zapis, że zawarte w piśmie stanowisko nie posiada mocy wiążącej, no nie 

posiada gdyż wystąpiła o nie osoba nieuprawniona. Mimo tego pan starosta wystąpił 

do ministra  z wnioskiem o zajęcie stanowiska w sprawie wypłaty nauczycielom 

Zespołu Szkół Specjalnych w Zduńskiej Woli dodatków za warunki pracy.  Pan 

starosta powołał się na opinię pani mecenas z 21 maja 2020 r. , gdzie wskazane są 



dwie możliwości interpretacji przepisów prawa oświatowego. Pani mecenas napisała, 

że decyzja o wypłacie dodatków powinna zostać podjęta przez dyrektora placówki , 

który posiada szczegółową wiedzę w zakresie sposobu wykonywania zajęć. 

Natomiast pan starosta do pana ministra napisał tak: w konsekwencji koniecznym i 

zasadnym jest zajęcie stanowiska przez pana ministra w celu usunięcia wątpliwości. 

Radna zwróciła się do pani Magdaleny Szablewskiej -Gmerek, że w kwietniu br.  

wydała opinię prawną w której pozbawiła nauczycieli dodatków za warunki pracy. Po 

miesiącu wydała kolejną opinię w której nie była taka stanowcza ale opinia z kwietnia 

posłużyła pani dyrektor do niewypłacenia tych dodatków. 

Na zakończenie radna podziękowała panu dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg 

za wykonanie wyniesienia w Szadku.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik wyraził zdziwienie, że pani radna odmawia Zarządowi 

Powiatu prawa wystąpienia do Ministra Edukacji jako jedynego organu uprawnionego 

do wydawania opinii w zakresie oświaty.   Nikt inny jak ten minister nakreślił zasady, 

które są podstawą wypłacania dodatków. Uszczegółowienie tych wielkości zawarte 

jest w uchwale Rady Powiatu. Są różne poglądy i dobrze by minister wypowiedział się 

merytorycznie. Opinia RIO nie posiada mocy wiążącej więc nie można się na niej 

opierać. Organem prowadzącym szkoły jest zarząd powiatu. Zarząd przekaże 

informację od ministra podległej placówce do stosowania. 

Radca prawny Magdalena Szablewska – Gmerek -  na wstępie odniosła się do 

wypowiedzi pani radnej, że wydając opinię pozbawiła grono pedagogiczne dodatków 

za warunki pracy. Zaznaczyła, że nie ma uprawnień do wydawania decyzji czy 

wypłacić ten dodatek czy nie. Tak jak zaznaczała w swej opinii, taką decyzję podejmuje 

dyrektor jednostki. Opinia mogła lec u podstaw decyzji pani dyrektor. Wątpliwości 

interpretacyjne tego przepisu są, w związku z tym wyłuszczyła to w swojej opinii.  

Poinformowała, że podtrzymuje wątpliwości interpretacyjne, jak pokazuje również 

postępowanie w różnych powiatach dyrektorów jednostek. Jest ono odmienne. Jedni 

dyrektorzy wypłacili inni nie. Stąd też te wątpliwości interpretacyjne. Uważa, że 

uprawnionym było zwrócenie się do ministerstwa Edukacji i Nauki o zajęcie takiego 

stanowiska.  



Radna Ewa Mielczarek – Sójka stwierdziła, że pan starosta wystąpił do ministra o 

dziewięć miesięcy za późno. Zapytała, którą opinię pani mecenas podtrzymuje.  

Radca prawny Magdalena Szablewska – Gmerek -  poinformowała, że podtrzymuje 

obie opinie. Opinia z 21 maja br. jest opinią rozszerzającą, uwzględniającą 

interpretacje, które pojawiały się na korzyść możliwości wypłaty. Wniosek jest jeden, 

decyzja należy do dyrektora danej placówki.  

Radny Krzysztof Nowak zaapelował do radnych kolacji by uzgodnili między sobą czy 

te dodatki mają zostać wypłacone, Klub PiS poprze stanowisko za wypłatą dodatków 

dla nauczycieli.  

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poinformował, że kolejna sesja Rady 

Powiatu odbędzie się on-line i planowana jest na 23 grudnia br. W dniu 21 grudnia 

odbędą się dwie komisje.  

Punkt 14 

Zakończenie XXVII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

 

Zakończenia XXVII sesji dokonał przewodniczący rady Piotr Warchlewski.  

  

                                        Przewodniczący 

                                         Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

                                         Piotr Warchlewski 

 


